
 

 

 
 
 
 
 
 
 

Dagsorden  Dato: 16/4-24 

Kl. 17-19.15 

 

 

 

Sted: Vi mødes i skatehallen ved tidl. 

Materielgård i Støvring (Mølledamsvej 3) 

Herefter fortsætter mødet i UC Nord, 

Grangårdsvej 13c, 9530. 

Emne: Bestyrelsesmøde ( m. sandwich) Mødedeltagere: Stefan, Susanne, Bjørn, Jane, Katrine, Trine, (unge bruger af 
skatehallen deltager fra 17-17.30) og Jens  
Afbud:  Peter B, Peter H. 
Referent: Trine 

Formål med mødet:   
Orientering, opfølgning, refleksion, udarbejdelse af principper og 
beslutningstagen 

Forbered:  

Læs dagsorden  

Anvendelse af mødets resultat:   
Referatet ligger efter godkendelse på RU’s hjemmeside samt sendes 
til Kultur-, Fritids- og Sundhedsudvalget. 

Medbring:   
Dagsorden  



 

 

 
 

 
 
 
 

 

Emne 

Formål med 
punktet 

(- hvad skal vi 
udrette?) 

Proces 
(hvordan behandler vi 
emnet/ hvem indleder 

punktet) 

Varighed Beslutning  
(referat – hvem gør hvad) 

1.  Besøg i Støvring 
Skatehal, hvor Anton og 
evt. andre skatere vil 
vise et par tricks og 
efterfølgende tale med 
bestyrelsen om deres 
brug af RU. 

Præsentation for 
bestyrelsen – 
orientering  

De unge fremviser og 
fortæller med 
efterfølgende dialog 
med bestyrelsen 

25 min. Anton viste skatehallen frem, og fortæller om, hvordan 
han dels bruger aktiviteterne i hallen og også bidrager 
med at lave praktiske opgaver, såsom vedligehold (feje, 
skovle sne etc), lavt stativ til skateboards osv. Anton 
fortæller desuden, hvordan han har brugt ungdomsskolens 
forskellige tilbud siden, han var 13 år (er 17 år nu), både 
som bruger af Ungecenter Nord og som elev i Basic Skills.  

2.  Velkomst      

3.  Godkendelse af referat 
for seneste møde (se 
bilag 1) 

Godkende/ikke-
godkende 

Bjørn (næstformand) 
indleder 

5 min. Bjørn (næstformand) er i Peters H. fravær mødeleder.   
Referat er formelt godkendt og ligger på hjemmesiden. 



 

 

4.  Økonomi Fast punkt – 
orientering og 
drøftelse 

Status på forbrug 2024 
udleveres – drøftelse af 
evt. indspil til 
råderumskatalog 

20 min. Jens uddeler status på forbrug dd.  
Vores budget er ca. 7,7 millioner,  
og vi har dags dato brugt 1,1 millioner,  
hvilket svarer til 23 %. Første kvartal er et lidt mindre 
omkostningstungt kvartal, da vi har færre aktiviteter end 
eksempelvis i efteråret. Forventeligt får vi 300.000 i 
overførsler, godkendt af udvalg, men afventer endelig 
godkendelse af Byrådet.  
 
Stefan spørger ind til Ejendomscenter og udearealer, og 
hvad vi har oplevet af gode og dårlige ting i forbindelse 
hermed. Jens fortæller, at vores arbejdsopgaver ikke er 
blevet mindre i forhold til de medarbejdere, der nu er 
overflyttet til E&U, da vi reelt set stadig opleves som 
ledere og er dem der er tæt på. De medarbejdere, der er 
overgået til E&U er begge flexjobbere, hvor det at tjekke 
mails, tjekke ind på app ikke nødvendigvis er nemt.  
 
Bjørn spørger ind til Basic Skills, og Katrine fortæller om 
tilbuddet, de unge og hvad de går videre til.  
Bjørn spørger ligeledes ind til Coop Crew, og Trine 
fortæller lidt om status herpå; et forløb, der kører sidste 
gang næste år (medmindre vi i samarbejde med Coop 
forankrer det som et blivende samarbejde) og er delvist 
finansieret med fondsmidler (AP Møller Fonden via 
Ungdomsskoleforeningen). Trine og Jens fortæller 
desuden, at de har rettet henvendelse til Center pleje og 



 

 

omsorg med henblik på at afdække,  
om de tilbyder fritidsjob for unge  
15-17 årige, som de eksempelvis gør i  
Aalborg Kommune.  
I Rebild arbejdes der ikke systematisk med det, men der er 
unge 15-17 årige ansat på nogle af ældrecentrene. I 
bestyrelsen blev der drøftet af, der kunne være nogle 
interessante perpsektiver i at arbejde med området som et 
koncept a la Coop Crew. 
 
Råderumskatalog. Der skal  
forventeligt findes 600.000 kr. på  
Sundhed, Kultur og Fritidsområdet.  
Sidste år spillede vi ind med farvel til Læringslokomotivet 
(150.000 plus skolernes medfinansiering) og 
tovholderfunktion til Ungerådet (15.000), hvorfor vi ikke i 
første omgang peger på noget til nyt råderumskatalog. 
Der er opbakning fra Bestyrelsen hertil. 

5.  Status på livs- og 
læringsmiljø (3. skole i 
Støvring) 

Opfølgning fra 
seneste møde 
 

Jens orienterer 15 min. Jens fortæller om, hvad der er sket siden sidst. Der 
arbejdes med en placering, men det er endnu ikke meldt 
noget ud. Der har været en workshop siden sidste møde, 
og noget af det, vi har båret til bordet, er at en 3. skole 
ikke skal ses isoleret, men som en del af et samlet 
skolevæsen. Erhvervslivet var ligeledes et parameter, der 
fyldte; hvordan bruger vi lokalsamfundet og erhvervslivet 
til praktikker etc. Vi har ligeledes spillet ind med 



 

 

makerspace, eks. 3d print, folieskærere etc. kunne komme 
i spil.  
Samtidig skal der etableres et Borgernes Hus, for en 3 årig 
periode, hvor der skal være nogle velfærdsfunktioner 
tilknyttet. Jens har budt ind med, at det eksempelvis kunne 
være makerspace, som skoler børnehaver etc. kan deltage 
i.  
Stefan taler om, at både skole og byens rum (tiltrods for at 
det er to forskellige projekter) begge har et potentiale for, 
at ungdomsskolen kan spille ind og bidrage positivt.  

6.  Spisning  
  

20 min.   

7.  Mental sundhed – en del 
af RU:Boost 

Anslag og herefter 
drøftelsespunkt: 
Hvordan udnytter 
vi på bedste vis 
potentialet ved 
metakognitive 
ungegruppe i 
Rebild Kommune.  
-Hvilke værdier 
skal kendetegne 
samarbejdet? -
Hvem er hjælpere/ 
evt. modstandere? 

Katrine, AC og Jens 
faciliterer 

35 min. Katrine og Anne Charlotte fortæller om Metakognitiv 
terapi, hvad det består af, og hvordan det kan tænkes ind i 
Ungdomsskoleregi.  
Der er nighed om, at det taler rigtig fint ind i de 
udfordringer omkring unges mentale trivsel, og kan være 
et relevant tilbud, men der kan være en udfordring i at få 
de unge til at tilmelde sig til. 
Rekrutteringsmuligheder drøftes og kan være fra de mere 
etablerede indgange såsom: Forældre PPR, 
sundhedsplejersken, skoleledere etc., men at den direkte 
dialog med de unge også er vigtig, da det er afgørende at 
de unge er motiverede herfor.  
I næste sæsons katalog bydes det ud, og vi forestiller os i 

 



 

 

 

-Hvor ligger 
forandringskraften
? 

første omgang et efterårshold og et forårshold.  
Det er ligeledes muligt for en skole at byde ind på et forløb 
med Metakognitiv terapi via RU:Boost (er i brochuren). 

8.  Evt. og fastlæggelse af 
lokation for næste møde 
(28/8) 
 

Vi skal tale med 
knallertelever. 
Hvor ønskes mødet 
afholdt? 
Nov.: deltager på 
Rønbjerg 

Bjørn 5 min. Næste møde er i Terndrup, hvor vi ser både motorlære og 
taler med elever fra knallertkøreskolen.  


